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Oldenzaal 2040
Afgelopen zaterdag - 1 juli - werd de gemeenteraad geïnformeerd over het 
project 'Oldenzaal 2040'. Dit jaar wordt samen met onze inwoners een 
nieuwe toekomstvisie ontwikkeld, een prikkelende kijk op Oldenzaal in 
2040, gemaakt voor én door Oldenzaal.

Zaterdag werd de gemeenteraad gevraagd naar hun mening en ideeën bij
het denkproces. Wat zijn vragen die we aan onze inwoners, ondernemers,
organisaties, etc. kunnen stellen én vooral ook hoe kunnen we die
allemaal zo goed mogelijk bereiken. 

https://www.oldenzaal.nl/toekomstvisie-oldenzaal-2040
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Tijdens de Politieke Forums van 5, 19 én 20 juni zijn een aantal voorstellen besproken.  Een aantal van deze voorstellen
lag voor ter besluitvorming in de raad van 26 juni, de overige voorstellen waren informerend/opiniërend. 

Politiek Forum 

HiepHiepHoeraadsleden
Met deze nieuwe maandelijkse rubriek zetten we de jarige raadsleden graag even extra in het zonnetje. Van harte
gefeliciteerd Edgar Visscher (VVD). 

VNG - Congres
Een aantal van onze raadsleden (en griffier & wethouders) zijn afgelopen maand op het VNG-Congres in
Groningen geweest. Zij hebben hier samen met gemeentebestuurders uit heel het land een plenair programma én
een aantal inspirerende middagsessies gevolgd. Tijdens dit congres stonden vragen centraal als: “welke
toekomst willen we met elkaar?” & “hoe benut je de denk- en doe-kracht van inwoners en ondernemers?”. 
Ook hebben de raadsleden op woensdag de algemene ledenvergadering van de VNG bijgewoond, voordat zij met
nieuwe inspiratie terugkeerden richting Oldenzaal!

Raadsinfobrieven

Raadsinfobrief aanpassen minimum en verrekening overschot afvalstoffenvoorziening
Raadsinfobrief online participatie platform live
Raadsinfobrief plan van aanpak opstellen economisch beleid Oldenzaal
Raadsinfobrief vaststelling jaarverantwoording toezicht 'Wet Kinderopvang 2022'
Raadsinfobrief kader liquiditeitssteun OZJT-Samen 14
Raadsinfobrief Kwaliteits- en integriteitsinstrument Twente

De raadsinfobrief is een instrument van het college om de raad schriftelijk te informeren over uiteenlopende onderwerpen.
Hiermee voldoen zij aan hun actieve informatieplicht tegenover de raad. 
De raadsinfobrieven van afgelopen maand leest u door hieronder op de titel te klikken:

De raad van Oldenzaal op Instagram
Wist u dat de Oldenzaalse Gemeenteraad tegenwoordig ook actief is op Instagram? We zijn te volgen via 
@raadoldenzaal

Internationale Hanzedagen in Torún
"Ik wil graag iets met u delen over de Hanzedagen omdat ik er zo enthousiast over ben.
Oldenzaal is van vroeger uit een Hanze stad en maakt ook deel uit van de moderne Hanze, een netwerk van voormalige Hanze
steden die weer met elkaar aan het verbinden zijn geslagen. Jaarlijks is er in een van de steden een Hanze-festijn. Oldenzaal
was in 1999 aan de beurt, in het stadhuis liggen stenen uit diverse steden, kom maar eens kijken. Dit jaar was het in Torun in
Polen. 
Ook onze jeugdraad doet daar aan mee en ik was mee als begeleider van 2 minderjarigen, Max en Marlinde. Pepijn ,een ex-
jeugdraad lid, was zo enthousiast vorig jaar dat hij dit jaar op eigen gelegenheid ging.
Torun is een mooie stad maar het hoogtepunt voor mij was het bijwonen van de vergadering van de jeugd, ca 85 jongeren uit 8
landen en ongeveer 40 steden. Wat een indrukwekkend netwerk. Wat een kansen voor Europa. 
Daar moeten we meer mee doen."
Harry Snijders, fractieleider GroenLinks Oldenzaal.

https://www.instagram.com/raadoldenzaal/
https://oldenzaal.notubiz.nl/modules/1/Ingekomen%20stukken/858969
https://oldenzaal.notubiz.nl/modules/1/Ingekomen%20stukken/858965
https://oldenzaal.notubiz.nl/modules/1/Ingekomen%20stukken/858962
https://oldenzaal.notubiz.nl/modules/1/Ingekomen%20stukken/857055
https://oldenzaal.notubiz.nl/modules/1/Ingekomen%20stukken/853468
https://oldenzaal.notubiz.nl/modules/1/Ingekomen%20stukken/853621
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Raadsvergadering

Raadsvergadering 26 juni 2023

De afgelopen raadsvergadering was een erg volle vergadering, met meerdere voorstellen, amendementen, moties en een
initiatiefvoorstel. Ook is de vergadering meerdere malen geschorst om amendementen bij te stellen en te wijzigen. Hieronder
vindt u de korte samenvatting, wilt u de vergadering terugkijken? Dan kan dat via oldenzaal.notubiz.nl 

De volledige samenvatting van de raadsvergadering vind u tegenwoordig in 'De Glimlach van Oldenzaal' onder het kopje 'Nieuws
van de Raad'. Deze kunt u uiteraard ook terugvinden op de website van de gemeente. Benieuwd naar de samenvatting? Die vind u
door te klikken op onderstaande datum:

Reacties van de fracties op de vergadering
WG Oldenzaal:
"Zooooow, dit was me er eentje. Van 18.00 tot 23.30 met elkaar in debat, schorsen, amenderen, schorsen, amendement op een
amendement.
Zorgvuldigheid boven snelheid en met respect voor de mening van de ander. Zo doen we dat in Oldenzaal.
Ons jonge raadslid Mevlid Yildirim had een prachtige maidenspeech tijdens het vragenuurtje met scherpe vragen over de
integrale laadvisie (elektrische laadpalen). Wij moeten mee met de tijd, en
het overgaan op 'elektrisch' hoort daar bij. Hier moeten we dus samen kritisch op zijn. Over kritisch gesproken, bij het onderwerp
van het Zonneveldenbeleid waren we dat ook. Wij stemden volmondig
in met het voorstel. Oldenzaal moet mee ontwikkelen in de groeiende energiebehoefte, zonnevelden helpen daarbij. Niets doen is
geen optie voor onze toekomstige generaties. 
Uiteraard moeten we ook op zoek blijven gaan naar nieuwe technieken.
WG Oldenzaal is blij met het kredietvoorstel Singelpark dat ons kansen biedt voor ontwikkelingen bij de Deurningerpoort en de
Steenpoort.
En natuurlijk ondersteunden we het initiatiefvoorstel voor Flexwoningen van Solidair Oldenzaal. Ons voorstel voor een nog breder
kader voor 1- en 2-persoonshuishoudens haalde het helaas (nog) niet. WG Oldenzaal laat dat zéker niet los."

VVD Oldenzaal:
Een prachtige Raadsvergadering, eentje uit het politieke boekje. Met een open debat over het zonneveldenbeleid en de ambitie
van het College om maar liefst 20 hectare zonneveld in Oldenzaal te gaan aanleggen. Dat is zo’n 1% van ons grondgebied. Grond
die je ook kunt benutten voor bijvoorbeeld woningbouw. Kortom, wij vonden dit te ver gaan. Samen met de PvdA hebben we een
amendement (voorstel tot aanpassing) ingediend om die 20 hectare te schrappen. Uiteindelijk vonden ook SO en CDA dat en
daarmee is het amendement aangenomen. Dat wil overigens niet zeggen dat er geen zonnevelden komen, maar zeker niet zoveel
als werd voorgesteld. Daarnaast hebben we ook nog een poging gedaan om wel een windbeleid aan te nemen. Niet voor die grote
windreuzen, maar voor kleinschalige oplossingen (zoals veel lagere, verticale molens) bij bijvoorbeeld bedrijven. Die motie
haalde het helaas niet, maar niettemin kunnen bedrijven nog steeds aanvragen doen voor kleinschalige windmolens. Een
belangrijk aandachtspunt voor alles: ons elektriciteitsnet raakt snel vol waardoor allerlei mooie initiatieven voor het opwekken
van duurzame energie weleens kunnen stranden. Daar moet dus snel iets aan gebeuren!

CDA Oldenzaal:
Het onderwerp dat verreweg de meeste tijd in beslag nam was het ‘zonneveldenbeleid’. Als CDA zijn wij al bij de verkiezingen
heel duidelijk geweest: Wij willen geen zonnevelden op grond met een agrarische bestemming, dus op landbouwgrond. Wij
houden ons graag aan onze verkiezingsbeloften en zullen daar dus nooit mee instemmen. Toen het amendement waarbij alle
landbouwgronden zouden worden ontzien niet door de meerderheid van de raad werd gesteund waren we dus genoodzaakt tegen
het voorgesteld zonneveldenbeleid stemmen. 
De kredietaanvraag voor het Singelpark gaat om bijna 5 miljoen euro voor meerdere projecten. Wij vinden het beter om pas een
krediet te verstrekken als duidelijk is wat het project inhoudt en wat de kosten daarvan zijn. Dat is de meerderheid van de raad
niet met ons eens. Om de ontwikkeling van het Singelpark erg belangrijk is voor hittestres, biodiversiteit en leefbaarheid in de
binnenstad hebben we ingestemd met het krediet in de verwachting dat het college inwoners voldoende betrekt en de raad tijdig
informeert over de ontwikkelingen. 
We hebben het initiatiefvoorstel voor het realiseren van flexwoningen in Oldenzaal gesteund omdat we inderdaad vinden dat
snelheid in het bouwen van nieuwe woningen van groot belang is voor veel Oldenzalers. We hebben wel wat twijfel of
flexwoningen daarvoor de echte oplossing zijn maar hopen dat het er in ieder geval aan bijdraagt.

https://www.oldenzaal.nl/nieuws-van-de-raad
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Pvda Oldenzaal:
Tijdens de raadsvergadering van afgelopen maandag is het belang van duurzame energieopwekking en het verminderen van
fossiele brandstoffen besproken. Het is een onontkoombare opdracht wereldwijd en dit vertaalt zich naar regionale doelen die
lokaal gerealiseerd moeten worden. Hoewel deze strategie wellicht vragen oproept, is het de realiteit waar we mee te maken
hebben. Het is daarnaast een feit dat zonnevelden een onderdeel zullen worden van het Oldenzaalse landschap. De voorwaarden
waaronder dit zal gebeuren zijn echter nog niet vastgesteld. Tijdens de vergadering is het amendement van de PvdA en de VVD
aangenomen, waardoor zonneparken onder specifieke voorwaarden gerealiseerd kunnen worden in Oldenzaal.
Het amendement benadrukt de noodzaak om beleid vast te stellen, zodat de gemeente controle houdt over de voorwaarden
waaronder zonnevelden worden aangelegd. Het amendement stelt dat er ten minste 51 procent lokaal eigendom moet zijn, zodat
de collectieve lasten en baten rechtvaardig verdeeld kunnen worden. Het oorspronkelijke voorstel sprak over een minimum
percentage van 50 procent lokaal eigendom, maar de PvdA en VVD willen streven naar een hoger percentage om de lokale regie te
waarborgen (100 procent lokaal eigendom als uitgangspunt, met een minimum percentage van 51 procent lokaal eigendom). Dit
amendement is aangenomen en vormt nu onderdeel van het beleid.
Met het vaststellen van beleid en het aannemen van het amendement hebben de gemeenteraad en de initiatiefnemers de
mogelijkheid om samen te werken aan duurzame energieopwekking in Oldenzaal, onder voorwaarden die rekening houden met
lokale belangen. Het is een belangrijke stap in het realiseren van de wereldwijde doelen op lokaal niveau.

Solidair Oldenzaal:
Het was een boeiende vergadering. Op verschillende dossiers probeerden wij het verschil te maken. Er waren meerdere
amendementen, partijen probeerden elkaar op inhoud te vinden wat resulteerde in wisselende meerderheden. Mooi om te zien
dat in deze vergadering de lokale democratie goed tot zijn recht kwam.
Het zonneveldenbeleid: wij probeerden in te zetten op alleen ‘zon op daken’ in plaats van zonnevelden. Uiteindelijk werd het bij
de stemming voor onze fractie kiezen tussen twee kwaden: of indirect de ambitie voor 20 hectare (circa 40 voetbalvelden!)
zonnevelden versnipperd over Oldenzaal overeind houden, of instemmen om deze ambitie los te laten waardoor de kans op
versnippering van zonnevelden in Oldenzaal zo klein mogelijk wordt. Het werd het laatste.
Ons initiatiefvoorstel, om het college opdracht te geven om toe te werken naar de realisatie van vijftig flexwoningen in Oldenzaal,
werd door de volledige raad gesteund. Daar zijn wij uiteraard zeer blij mee, want hierdoor kunnen we versnelling aanbrengen in
de woningbouwopgave en ontstaat er meer ruimte voor onze jongeren op de woningmarkt. We zijn zeer benieuwd naar de
uitwerking van het college.

D66 Oldenzaal:
In de afgelopen (lange!) raadsvergadering ging veel over woningbouw in Oldenzaal. D66 vindt en vond alle plannen er mooi
uitzien, maar had toch serieuze bezwaren. Bij het gebouw aan de Steenstraat-Nieuwstraat wordt een verdieping boven het
bestaande gebouw gezet, waardoor de buren aan de noordkant in de winter te weinig zon krijgen. D66 heeft gevraagd de bouw
aan te passen zodat er voldoende zon komt. De rest van de raad ging hier niet in mee. Het plan voor het oude industrieterrein
achter het station lijkt heel mooi. Toch heeft D66 te grote bezwaren. Er wordt niet de nadruk gelegd op goed en goedkoop
bouwen, er wordt geen ruimte voor een klein wijkje voor woonwagens gereserveerd en inwoners mogen niet in eigen beheer
bouwen. Een mooi plan, maar wij hebben andere wensen voor deze nieuwe wijk. Wij hebben dan ook tegen gestemd. Een plan wat
wel wat doet aan het tekort aan huizen – plaatsing voor een aantal jaren van flexwoningen – werd wel enthousiast door D66 en
de rest van de raad ontvangen.
D66 blijft werken aan een sociaal en leefbaar Oldenzaal.

GroenLinks Oldenzaal:
Zo, om 18.00 begonnen en ca. 6 uur vergaderd. Het was een volle agenda maar 6 uur??? Je wordt er ook niet scherper op. 
Had het nou zin? Dat vraag ik me heel vaak af en nu zeker. Eigenlijk zou je de vergadering eens met een psycholoog of zo moeten
uitpluizen. Wat gebeurt er allemaal in die kopjes, in mijn kopje? Hoe sterk zijn de argumenten/mijn argumenten? En vooral,draagt
het alleen zo bij aan een beter Oldenzaal of kan het efficiënter?
Klapper was het, helaas te verwachten, zonneveldenbeleid NOT. We moeten iets aan onze CO2 uitstoot doen, of niet, want dan
zijn we klaar. Natuurlijk wel en liefst zo snel mogelijk. Ook wij vinden ze niet mooi. Maar wie vindt Boortorens mooi?
Industriegebieden? Snelwegen? Ze zijn vooral functioneel, dienen ergens toe wat we wel graag willen. Zo ook zonnevelden, niet
zeuren.
De CDA was tegen, geen landbouwgrond inzetten. Jammer, die hebben waarschijnlijk de AGF over het hoofd gezien. De provincie
zet 100 miljoen apart (Besluit 2022/1104257) om landbouwgrond aan te kopen o.a. Voor de energietransitie.
Harry Snijders, fractieleider GroenLinks Oldenzaal.




